
NAŠA ANKETA: LETINA

Goriva ni dovolj
BARJE je polnil ropot hitečnih kme-

tijsidh strojev in rezget konj, Id so vleldi
vozove s konjino. Kmetje so prehitevali
sončne ure, da bi se izognili toiikokrat
napovedovanim popoldanskim ploham.
Povprašali smo jih, kakšno letino napo-
vedujejo julijski pogledi na travnike in
pdja?

Franc Porenta, Sostro: »Travnike imamo
tudi v bližini zadružnega doma na Barju. V eni
uri pridemo s konjem in vozom iz Sostra. S
traktorjem sedaj le pripeljetno in odpeljemo
nakladalko. Zelo varčno trošimo gorivo. Seno
in konjina sta bila pri prvi košnji bogata.
Seveda tam, kjer smo gnojili. Posejal sem
oves in pšenico ter vsadil koruzo in krompir.
Pri krompirju sem ga polomil. Ker ni bilo
običajnih zaščitnih sredstev, sem naročil naj
potresejo nekaj drugega. Pa sem ga zasmodil.
Moti me, ker je mogoče kupiti pantakan le v
vrečah po 25 kilogramov. Tako kot mnogi
kmetje tudi jaz ugotavljam, da so kupljena
semena vse slabša.

Danica Knez, Mihov štradon 21: »Seno za
govedo smo pospravili pred dežjem. Slabšo
travo porabimo za steljo. Nimamo konja. V
hlevu je deset krav, ki dajo mesečno okrog
1200 litrov mleka. Da nas ne bi spomladi
skrbelo, smo letos močno pognojili. Dva tisoč
kilogramov umetnega gnojila (30.000,00 din)
smo kupili jeseni in januarja. Na kmetiji dela-

va z možem, ki se je pred kratnik upokojil. Ker
nimamo konja, večino del opraviva s traktor-
jem in kmetijskimi stroji. Skrbi naju, kako
bomo obdelovali zemljo, če bomo dobivali le
po sto litrov nafte za tri mesece.

Krompir in koruza sta celo lepša kot lani.

Stane Bulc, Jurčkova pot 73: »Pričakujem
zelo dobro letino. Bojim se le toče. Pospravil
sem seno. Kar 35 ton smo ga pripeljali. Več
kot lani: zaradi ugodnega vremena,'pa tudi
obilnega gnojenja. 22 glav goveje živine imam
v hlevu. Posadil sem 4,5 ha koruze. Pomešal
sem hibrida 370 in 290. Dobro sta kalila in
čudovit je pogled na polno njivo. Večino ko-
ruze botn siliral, ker pa bo hektarski donos
verjetno zelo visok, bo prav gotovo precej
ostalo tudi za zrnje. Kaj me kot kmeta trenut-
no najbolj žuli? Tako kot vse kmete: odkupne
cene in gorivo. Vprašujem se, kdo tako neod-
govorno določa delitev nafte. Če ne bi imel
zaloge - odrekel sem se centralni kurjavi na
kurilno olje - bi traktor verjetno že stal. Si
resnično želimo nedelavno tišino na poljih in
travnikih?«

LjudmiU Zrnec, Dolenjska cesta 232:
»Najprej morma izpostaviti problema, s kate-
rima se vse pogosteje srečujemo kmetje: po-
manjkanje gum in rezervnih delov za traktor
in kmetijske stroje. Na obračalniku se nam je
n. pr. strgal jermen. V trgovinah ga nismo
mogli kupiti. Če nam ne bi svak posodil jer-
mena, bi zmočilo pet nakladalk sena. Vsi ni-
majo sorodnike! Včasih so nas obvestili (Bar-
je), ko so dobili umetno gnojilo. Žal so poza-
bili to lepo navado. Na srečo vaško obvešča-
nje še ni zatajilo in upam, da ne bo tudi v še
težjih časih. Na naši kmetiji pridelujemo tra-
vinje, krompir in koruzo. Pšenice ne sejemo
zaradi (pre)požrešnih vrabcev. Seno je bilo
bogato. Izdatno smo gnojili, ker smo se balil,
da bo letos še hujša suša kot lani. Krompir in
koruza obetata bogato letino. Kljub temu, da
imamo konja, mislimo, da dobimo kmetje
premalo goriva za traktorje.«


